Personalpronomen



Die dänischen Personalpronomen haben eine Subjektform und eine Objektform, die der deutschen Dativ- und Akkusativform entspricht. Sie lauten im Singular: 

Subjekt


Objekt

1.
jeg

-
mig

2.
du (De)
-

dig (Dem)

3.
han

-
ham


hun

-
hende


den

-
den


det

-
det

und im Plural:

1. vi

-
os

2. I (De)
-

jer (Dem)

3. de

-
dem

Zum Gebrauch des weniger benutzten und eher distanzierten „De“ vgl. G 7!
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 		Subjekt          –            Objekt





Singularis





1.                        Jeg har kun en halvtredser. – Giv mig den!





2.       Kan du veksle den? – Ja, jeg vil gerne veksle en halvtredser for dig.


Vil De have en pladsbillet, hr. Olsen? – Værsgo, her er en pladsbillet til Dem.





3.                   Han kigger i en tegneserie. – Er tegneserien til ham?


Hun tager glasset. – Glasset er til hende.


Den hedder Gummi-Tarzan. – Jeg vil gerne læse den.


Det står på bordet. – Vil du gerne have det?





Pluralis





1.   Skal vi ikke gå ind i stuen? – Har du ikke lyst til at drikke en kop te med os?





2.                Hvor kommer I fra? – Hvem af jer kommer fra Flensborg?   


        Vil De ikke komme ind, hr. og fru Jensen? 


                                            – Jeg vil gerne fortælle Dem noget om København.





3.         Han bestiller to is, de koster 42 kroner. – Han vil gerne spise dem.
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